

SCHOOL TRANSPORTATION

BACK TO SCHOOL ARRANGEMENTS

2024-2025



COMMISSION SCOLAIRE CENTRAL QUÉBEC
CENTRAL QUÉBEC SCHOOL BOARD



Unlock Easy Access to School Bus Info:
Coming Soon to the Mozaïk Parent Portal

ARE YOU MOVING?!

Communicate your new address directly to the secretary of your child's **school** or, fill out this form, (which is also available on our website), and send it directly by **email to the school**.

The Transportation Department will be notified by the school and will automatically process the changes.

DID YOU KNOW?

For **high school students**, when public transportation is available in your area, your child must use those services to get to school. Yellow school buses only service areas where public transportation is not provided by the city.

Please refer to the CQSB website under the Transportation tab for more details.

JOINT CUSTODY?!

Please make sure that BOTH addresses are up to date and confirmed with the school secretary.

If the address is part of the school territory and bus service is offered in your area both parents can benefit from school transportation.

COMPLIMENTARY 2nd ADDRESS

The Transport Department recognizes, for the organization of the routes, only one main address for each parent and a second complimentary address (guardian, babysitter or other).

If you need to inform us of a 2nd address, please fill out the form online before **August 5th, 2024** and send it by email to transport@cqsbc.qc.ca

The 2nd address must be first validated by the School Transportation Department before being confirmed and accepted.

NOT USED FOR JOINT CUSTODY

DAYCARE VS. TRANSPORTATION

If a child is registered in a school daycare 5 days a week, for both morning and afternoon, **the child will not be eligible** to be assigned to a school bus. The child will not have occasional access to school transportation; ex: when parents are on holiday or sick at home etc. It will be the parent's responsibility to transport the child.

If a child is registered in school day care 5 days a week in the afternoon only or mornings only, school transportation could be provided for the mornings or afternoon only (if places are available) and the address is part of the transport territory.

If a child is registered in a school daycare on a part time schedule (**3 days minimum**) eligibility to take school transportation for the 2 remaining days could be provided if places are available and the address is part of the transport territory. Note that only a fixed schedule will be permitted.

TRANSPORT SCOLAIRE

MODALITÉS DE RENTRÉE

2024-2025



COMMISSION SCOLAIRE CENTRAL QUÉBEC
CENTRAL QUÉBEC SCHOOL BOARD



Accès facile aux informations sur les autobus scolaires :
Bientôt sur le portail des parents Mozaïk

VOUS DÉMÉNAGEZ?

Communiquez votre nouvelle adresse directement au secrétariat **de l'école de votre enfant**, ou remplissez ce formulaire, (également disponible sur notre site web), et transmettez-le directement par **courriel à l'école**.

Le Service du transport scolaire sera avisé et traitera automatiquement les modifications.

GARDE-PARTAGÉE?

Svp vous assurer que les **DEUX** adresses sont à jour et confirmées auprès du secrétariat de l'école.

Si l'adresse fait partie du territoire de l'école et qu'un service de bus est offert dans votre région, les deux parents peuvent bénéficier du transport scolaire.

TRANSPORT SCOLAIRE À UNE 2^e ADRESSE

Le Service du transport scolaire reconnaît, pour l'organisation des parcours, une adresse principale pour chacun des parents et une 2^e adresse complémentaire (tuteur, gardien(ne) ou autre). Si vous avez besoin de nous communiquer une 2^e adresse, remplissez ce formulaire avant le **5 août, 2024** et transmettez-le par courriel au transport@cqsbc.gc.ca

Cette 2^e adresse à avoir été préalablement validée par le Service du transport scolaire avant d'être confirmée et acceptée.

**** NON UTILISÉ POUR LA GARDE CONJOINTE ****

SAVIEZ-VOUS QUE ?

Pour les **élèves du secondaire**, lorsque le service de transport en commun de la Ville est disponible dans votre région, votre enfant doit utiliser ces services pour se rendre à l'école. Les autobus scolaires desservent seulement les régions où le service de transport en commun n'est pas assuré par la Ville.

Veuillez-vous référer au site de CSCQ sous l'onglet Transport pour plus de détails.

SERVICE DE GARDE VS. TRANSPORT SCOLAIRE

Si un enfant est inscrit au service de garde 5 jours par semaine, le matin et l'après-midi, **il ne peut avoir une place** dans un autobus scolaire. Il sera de la responsabilité du parent de transporter l'enfant. L'enfant n'aura pas accès au transport scolaire de façon occasionnelle ; ex : lorsque les parents sont en vacances ou malades à la maison, etc.

Si un enfant est inscrit au service de garde 5 jours par semaine l'après-midi seulement ou le matin seulement, le transport scolaire est offert le matin ou l'après-midi seulement (si des places sont disponibles).

Si un enfant est inscrit au service de garde à temps partiel (**3 jours minimum**), le transport scolaire pour les 2 jours restants peut être offert si des places sont toujours disponibles. Notez que seul, un horaire régulier sera accepté.